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کوثری:
 سردار قاآنی در سلامت کامل است

اســماعیل کوثری نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی به خبرنگار 
جماران گفت: سردار قاآنی به لطف خدا در سلامت کامل هستند و کسانی که 

می گویند ایشان در بازجویی هستند، غلط کردند.
نماینده مردم تهران در مجلس از سلامت فرمانده نیروی قدس سپاه خبر داد. 
اســماعیل کوثری در گفت و گو با خبرنگار جماران، در خصوص اخبار ضد و 
نقیض از وضعیت سردار قاآنی، گفت: سردار قاآنی به لطف خدا در سلامت کامل 

هستند و کسانی که می گویند ایشان در بازجویی هستند، غلط کردند.
وی در باب نشــر اکاذیب از ســوی رسانه های خارج از کشــور، افزود: برخی 
رسانه های داخلی به تأسی از رسانه های خارج از کشور این مسائل را می نویسند، 
کار شــیطان دو به هم زنی و دروغ گفتن است و این چیز جدیدی نیست و از 
قدیم و الایام نیز این چنین بوده، اما انســان باید عاقل باشــد و از راه صحیح و 

مطمئن این خبرها را دنبال کند.
نماینده مردم تهران در پاســخ به این ســوال که آیا جــای خالی یک مرجع 
رسانه ای احساس نمی شود؟ گفت: برخی  ها می خواهند در هر شرایطی سرشان 
در آخور بیگانگان باشــد و به آن ها بیشتر توجه می کنند و خبرهای آنان را در 
داخل ترویج می دهند. ما در هر اتفاقی با صراحت آن را بیان کردیم و تشــییع 
جنازه کردیم، زیرا از خانــواده، فامیل، بچه محل ها که دور نمی ماند و در این 
مســائل دشمن از ترس خود به دروغ بیان می کند و متأسفانه برخی در فضای 
مجازی هم خوششــان می آید که اگر این مسائل را بازگو کنند هنر کردند در 

حالیکه چنین اخباری در روحیه مردم تاثیر منفی خواهد گذاشت. 
کوثری ادامه داد: اگر خدای ناکرده چنین مســائلی پیش بیاید، خود مسئولان 
جمهوری اســلامی با صراحت آن را بیان می کنند و ابایی نیز از آن ندارند زیرا 
شــهادت خواسته ی فرماندهان ما اســت، خصوصا کسانی که در دفاع مقدس 
بودند. آن ها در جهت خدمت به مردم و سرنگونی صهیونیسم و استکبار جهانی 

ماندند و انشاءالله آن ها را از روی زمین محو کنند.

ویژه

محسن رضایی:
ماشین جنگی حزب الله راه افتاده 

محســن رضایی فرمانده کل سپاه پاســداران در دوران جنگ تحمیلی گفت: 
روزهای سختی در انتظار صهیونیست ها است. محسن رضایی، فرمانده کل سپاه 
پاســداران در دوران جنگ تحمیلی و عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »حزب الله پس از مواجهه 
با موجی از ترورها، ســازمان رزمی خود را ترمیم کرده اســت. اکنون ماشین 

جنگی حزب الله راه افتاده و روزهای سختی در انتظار صهیونیست ها است.«

سوشیال

افشاگری پورمحمدی
از کشف ۲۰۰ عملیات جاسوسی 

مصطفــی پورمحمدی، وزیر دولــت روحانی روایتی از کشــف ۲۰۰ عملیات 
جاسوسی و خرابکاری اقتصادی در ایران را روی آنتن تلویزیون رسانه ای کرد.

به گزارش خبرآنلاین، مصطفی پورمحمدی فعال سیاسی اصولگرا با حضور در 
شبکه خبر گفت: جمهوری اســلامی ۴۵ سال در برابر تمام توطئه ها، نفوذها، 

کودتاها، عملیات ترور و عملیات نفوذ مقاومت کرده است.
پورمحمدی، وزیر ســابق دادگســتری گفت: گزارشی به دست من رسیده که 
نشــان می دهد در همین سال گذشــته ۲۰۰ عملیات جاسوسی و خرابکاری 
اقتصادی در ایران کشــف شده است. صدایش هم بلند نشده است. این خبرها 
که به مردم نمی رسد. اما وقتی عملیات تروری شکل می گیرد همه آن را تکرار 
می کنند. بگوییم که چقدر آن خنثی شده است. اگر اینها در همه جا نفوذ دارند 
که دیگر چیزی از امنیت در ایران برقرار نمی شد. کسی آرامش نداشت. اگر در 
میان فلسطینی ها و حزب الله نفوذ داشتند که امروز نمی توانستند تا این میزان 
مقاومت کرده و بایســتند. او در ادامه به انفجار پیجرهای حزب الله اشاره کرد 
و گفت: یک عملیات پیجر که بســیار عملیات اطلاعاتی پیچیده ای است که 
البته آن قســمتی که به سمت ما بر می گردد، با بی احتیاطی هم همراه بوده 
است، ببینید که چقدر خسارت وارد کرد. ولی لبنان و حزب الله ایستاده است.

رویداد

خاورمیانه در بن بست جنگ
ادامه از صفحه 1

واضحا مدیریت جنگ افروزی، با افراد و رهبران مشــخصی است و متقابلا،  
هدایت مقاومت در دســت شخصیت ها و افراد مشخص و معینی می باشد. اما 
افراد عادی هم کنشــگران مهم و مؤثری هســتند. تمام فلسطینی ها و تمام 
لبنانی ها از یک ســو تمامی افرادی که در سراســر جهــان علیه تجاوز رژیم 
صهیونیستی ایستادند، به واقعیت های نوینی در روابط بین المللی شکل دادند. 
البته به همان اندازه که فاجعه رفتار غیرانسانی رژیم صهیونیستی عمیق تر 
اســت، درس های روابط بین المللــی این بحران نیز گســترده تر از مواردی 
می باشد که مورد اشارت واقع شدند. شاید عمیق ترین نکته و درس آن باشد 
کــه علیرغم همه پیچیدگی ها، این اراده انسان هاســت که آنها را به حرکت 
درمی آورد، صبور می کند و تاریخ ساز می کند. اراده فلسطینی ها اراده لبنانی ها 
و اراده همه آنهایی که با تجاوز مخالفند، سرنوشت ساز ترین عنصر در روابط 

بین الملل است. 

یادداشت

 IPU لغو سخنرانی ثابتی در اجلاس

 IPU سخنرانی امیرحسین ثابتی نماینده مجلس در اجلاس
لغو شــد. به گزارش خبرآنلاین، امیرحسین ثابتی نماینده 
مجلس شــورای اســلامی که به همراه محمدباقر قالیباف، 
رئیس قوه مقننه به ژنو سفر کرده است، در اجلاس اتحادیه 
بین المجالس جهانی مشغول سخنرانی به زبان فارسی بود 

که سخنان او به دلیل عدم حضور مترجم لغو شد.

قالیباف در نشست اتحادیه مجالس 
کشورهای آسیایی در ژنو:
ما به دنبال آتش بس 
در غزه و لبنان هستیم

رئیس مجلس شورای اســلامی گفت: ما به دنبال آتش بس 
در غزه و لبنان هســتیم و معتقدیــم آمریکایی ها و برخی 
کشــورهای غربی اگر اراده کننــد، می توانند این رژیم را به 
آتش بس وادار کنند. گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در 
نشســت اتحادیه مجالس کشورهای آســیایی)APA( در 
حاشــیه برگزاری یکصد و چهل  و نهمین اجلاس اتحادیه 
بین المجالس جهانی )IPU( در ژنو گفت: من مســتقیما از 
بیروت به اینجا می آیم. وقتی برنامه ریزی برای حضور در این 
اجلاس در تهران انجام شد تصمیم گرفتم سفری یک روزه 
به لبنان داشــته باشم و از آنجا به جمع شما بیایم تا بتوانم 
درباره مسائل تلخی که در منطقه ما می گذرد دقیق تر سخن 
بگویم. وی با طرح این پرسش که نتیجه چنین وضعیتی چه 
خواهد بود؟ گفت: اگر کسی تصور می کند مردم فلسطین، 
عراق، ســوریه، لبنان و یمن تسلیم خواهند شد سخت در 
اشتباه است. من به عنوان کسی که ۴۰ سال است از حیث 
نظامی و سیاســی با تحولات منطقه جنوب غرب آســیا و 
شــمال آفریقا آشنا هستم به شما می گویم نسل جدیدی از 
مقاومین در حال ظهور هستند و مردم منطقه برای دفاع از 
خود در برابر این قاتلان حرفه ای منتظر کسی نخواهند ماند. 
وی در پایان گفت: مــن به مقام های دولت لبنان اطمینان 
دادم کــه ایران از توافقی که دولــت، ملت و مقاومت لبنان 
از آن حمایت کند، پشــتیبانی خواهــد کرد. ما صلح پایدار 
را دوســت داریم اما فکر می کنیم صلح تنها زمانی میســر 
است که کسانی که کودکان را می کشند و بر سر جنازه آنها 

می خندند توسط جهان منزوی و محکوم شده باشند.

نبویان در کمیته دائمی صلح و امنیت 
:IPU بین المللی

برنامه هسته ای ایران کاملا صلح آمیز
و در راستای NPT است

عضو مجلس شورای اسلامی در اتحادیه بین المجالس جهانی 
با اشــاره به اینکه رژیم صهیونیتی به هیچ قانون بین المللی 
پایبند نیست، گفت: با توجه به جنایات رژیم صهیونیستی 
پیشنهاد می شود به عنوان اولین اقدام عملی، رژیم اسرائیل 
که توسط دیوان بین المللی دادگســتری محاکمه شده، از 
عضویت در IPU اخراج و به عنوان جنایتکار جنگی محاکمه 

گردد.
به گزارش ایلنا، ســید محمود نبویان در ســخنرانی خود 
در کمیته دائمی صلــح و امنیت بین المللی IPU در مورد 
مسائل هسته ای ایران، گفت: فعالیت های هسته ای جمهوری 
اســلامی ایران کاملا صلح آمیــز و در چهارچوب حقوق و 
تعهدات آن ذیل معاهده NPT است. ایران یک عضو متعهد 
NPT است و به موجب موافقتنامه جامع پادمان با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی بیشترین و گسترده ترین بازرسی های 
آژانس را میزبانی می کند. عضو مجلس شــورای اسلامی در 
اتحادیه بین المجالس جهانی با اشــاره به اینکه ۹۲ درصد 
بازرســی های آژانس در مقیاس جهانی در ایران انجام شده 
اســت، ادامه داد: مقایسه فعالیت های کاملا صلح آمیز ایران 
به عنوان یک عضو NPT با فعالیت های کره شــمالی که از 
معاهده NPT خارج شــده و مبادرت به ساخت تسهیلات 
هسته ای کرده است، مقایسه ای نادرست و غیرمنصفانه است.
نبویان با اشــاره به اینکه رژیم صهیونیستی به هیچ قانون 
بین المللی پایبند نیســت، افزود: تا چه زمانی باید نظاره گر 
قتل عام کودکان و زنان بی گناه فلســطین و لبنان توســط 
رژیم اســرائیل باشیم، این رژیم اخیرا دبیر کل سازمان ملل 
را نیز تهدید کرده است.  بر همین اساس پیشنهاد می گردد 
به عنوان اولین اقدام عملی، رژیم اسرائیل که توسط دیوان 
 IPU بین المللی دادگســتری محاکمه شده، از عضویت در

اخراج و به عنوان جنایتکار جنگی محاکمه گردد.

عضو کمیسیون بهداشت و درمان:
پیگیر رفع تحریم های دارویی

به کشور هستیم
عضو کمیسیون بهداشــت مجلس با بیان اینکه در دیدار با 
صلیب سرخ پیگیر تحریم ظالمانه اولیه و ثانیه به خصوص 
در موضوع تحریم دارویی به کشور خواهیم بود، گفت: تحریم 
دارویی موجب شده تا بسیاری از بیماران در جهت رسیدن 
سریع و آسان به دارو محروم شوند، قطعا این پیگیری ها برای 
رفــع تحریم های دارویی موثر واقع خواهد شــد. به گزارش 
ایلنا، علی اصغر باقرزاده در مورد اجلاســی با موضوع هوش 
مصنوعی و فناوری های نوین در حاشیه اجلاس IPU گفت: 
باید تلاش شــود این موارد در جهت صلح آمیز در دنیا بکار 
گرفته شود نه مانند رژیم غاصب اسرائیل که از این فناوری 
و هــوش مصنوعی در جهت ردیابی اماکن و موشــک زدن 
به اماکن خاص و یا در پیجرها، اســتفاده کــرد، اقدام این 
رژیم محکوم است. عضو کمیســیون بهداشت و درمان در 
مورد دیدار با روســای کمیته و کنفدراسیون صلیب سرخ 
در راســتای موضوع بمباران بیمارستان هلال احمر توسط 
رژیم صهیونیســتی نیز بیان کرد: در حواشی این جلسه در 
کنار محکومیت رژیم صهیونیستی در بمباران مناطق لبنان 
و غزه، موضوع بمباران انبار دارویی هلال احمر در سوریه را 
پیگیری می کنیم.  در این دیدار نیز اعتراض شــدید خود را 
از بمباران مراکز اعلام می کنیم و ضمن اعلام همبســتگی 
در جهت امدادرســانی هرچه بیشتر و سریعتر به مردم غزه 
و لبنان، در دیدار با روسای مجالس  کشورهای مسلمان به 
اجماع رســیدیم که همه در این راستا کمک و امدادرسانی 
داشته باشــیم. وی ادامه داد: در دیدار صلیب سرخ در کنار 
مــوارد روز غزه و لبنان پیگیر تحریم هــای ظالمانه اولیه و 
ثانویه به کشورمان نیز هستیم، تحریم دارویی موجب شده 
تا بســیاری از بیماران در جهت رســیدن سریع و آسان به 
دارو محروم شوند، قطعا این پیگیری ها برای رفع تحریم های 
دارویی موثر واقع خواهد شد و در جهت آشنایی مجامع به 

ظلمی که به کشورمان روا شده موثر خواهد بود.

مجلس

دبیرکل حــزب اراده ملت گفت: عدم 
ایجاد وفاق بستری رانتی برای گروه های 
متعدد آشکار و پنهان ایجاد کرده است. 
اگر وفاق محقق شود مزایا و رانت این 
گروه ها از بین می رود و بازیگران جدید 
اگر یک وفاق  وارد صحنه می شــوند. 
گفتمانی حول محور ایران، منافع ملی، 
شــهروندمداری و قانون مداری ایجاد 
شود بســیاری از بازیگران فعلی باید 

صحنه را ترک نمایند.
افشــین فرهانچی دبیرکل حزب اراده ملت 
ایران در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی رویکرد 
وفاق ملی دولت چهاردهم تا به امروز گفت: 
دولت چهاردهم از ابتدای امر بر رویکرد وفاق 
تاکید کرده اســت، اما هنوز تصویر دقیق و 
شفافی از وفاق را نتوانسته ارائه کند، از این رو 
در عرصه عمل نمی توان مستند به آن تصویر 
صحبت کرد. لازم اســت دولت خیلی سریع 
تعریف خود از وفــاق را ارائه کند و بعد وارد 
مرحله عملی ســازی آن وفاق شود. لازم بود 
روشنفکران  و  اندیشــمندان  صاحب نظران، 
مرتبــط با دولت تا اینجــای کار این مفهوم 
مرکزی را واشــکافی کنند و تعریف دقیق و 
کاربردی از آن ارائه دهند. مشــابه دو مفهوم 
مرکزی که در دولت های خاتمی و روحانی به 
کار گرفته شــد. البته در آن زمان هم دچار 
چنین مشــکلی بودیم ولی ابهامات در مورد 
حاکمیت قانون به عنوان دال مرکزی دولت 
خاتمی و اعتدال به عنوان دال مرکزی دولت 

روحانی کمتر بود.
ضرورت اجماع بر سر بعضی از مسائل بنیادی 
وی افزود: مجموعه اقداماتی که تا امروز تحت 
عنوان وفاق صورت گرفته است، در راستای 
راهبرد آقای پزشــکیان و برای جلوگیری از 
تنش بیشــتر بین نیروهای حاکمیت بوده و 
تا حدودی هم موثر واقع شــده است. حضور 
افــرادی از طیف های مختلــف در کابینه و 
هیــات دولت، رای اعتماد مجلــس به وزرا، 
عطوفت نشان داده شده از جانب قوه قضائیه، 
نشانه های بارز این راهبرد است. اما در مورد 

وفاق و گفتمان مبتنی بر وفاق باید عمیق تر 
به مســئله نگاه کرد. به نظر هنوز نه صورت 
بندی مناسبی از مفهوم وفاق صورت گرفته 
و نــه مجموعه دولت بطور منســجمی این 

موضوع را دنبال می کند.
فرهانچی در ادامه گفت: اجماع بر سر بعضی 
از مســائل بنیادی امکان پذیر و هم ضروری 
اســت. متاســفانه به دلایل عدیده ای، این 
شرایط تاکنون در کشور حتی در بحث های 
نظری نیز فراهم نشــده اســت که ما بر سر 
مسائل کلیدی و بنیادی سیاست و حکمرانی 
به بحث و گفتگو بنشینیم و بخش های قابل 
اجماع را احصا کنیم. ولی بحث دموکراسی، 
حقوق اقلیت، منافع ملی، شــهروند مداری، 
محوریت قانــون؛ قاعدتا از جمله مســائلی 
است که باید همگی در مورد آن بحث کنیم 
و اجماعی در حوزه نظــری بین خود ایجاد 

نمائیم.
وی افزود: اجماع در ایران باید ابتدا در سطح 
نظری و بنیادین حل و فصل شود و سپس به 
سایر سطوح تسری پیدا کند. اصلاح قوانین 
هم در همین بســتر باید اتفاق بیفتد، یعنی 
ابتدا اجماع بر سر مسائل بنیادین، لااقل بین 
اکثریت جامعه ایجاد شود و بعد بر اساس آن 
قوانین تدوین شوند. این فرآیند امکان اجرا 
بصورت معکوس را ندارد. نمی شــود با قانون 
اجماع حاصل کــرد، بلکه این اجماع نظری 
است که منجر به قانون مورد توافق اکثریت 

می شود.
فراهم شدن بستر رانتی 

با عدم ایجاد وفاق
دبیرکل اراده ملت در پاســخ به این ســوال 
که مهم ترین چالش دولــت برای عملیاتی 
کردن ایده وفاق چیســت و چگونه می تواند 
با ایــن چالش ها مواجه شــود، گفت: اولین 
چالش تبیین دقیق مفهوم وفاق است. دولت 
پزشــکیان این بخت را دارد که این مشکل 
۴۵ ســاله را حل کند و بستری را به وجود 
بیاورد که ما شهروندان ایران بر سر بنیان های 
حکومت داری به توافق برسیم. چالش دوم با 

کســانی اســت که از این دایره اجماعی به 
دلایل مختلف بیرون می مانند و نمی خواهند 
و نمی توانند در این فرآیند شــریک شــوند. 
طبعــا آنها در برابر ایده وفاق ســنگ اندازی 

خواهند کرد.
وی افزود: چالش سوم در عرصه عمل است، 
عدم وفاق بســتری رانتی بــرای گروه های 
متعدد آشکار و پنهان ایجاد کرده است. اگر 
وفاق محقق شــود، مزایا و رانت این گروه ها 
از بین می رود و بازیگران جدید وارد صحنه 
می شوند. از این رو این گروه های فشار اجازه 
وفاق را نمی دهند. اگــر یک وفاق گفتمانی 
حول محور ایران، منافع ملی، شهروندمداری 
و قانون مداری ایجاد شود بسیاری از بازیگران 

فعلی باید صحنه را ترک کنند. 
فرهانچی در پاسخ به اینکه آیا جریان رقیب 
دولت در جایی که به ضررش باشــد زیر بار 
ایــن ایده خواهد رفت یا کماکان به ســنگ 
انــدازی خود ادامه می دهــد، گفت: جریان 
رقیب دولت یکدســت نیست. بخشی از این 
جریــان که کوچک هم هســت، تحت هیچ 
شــرایطی به وفاق و اجماع نمی اندیشد. آنها 
گروهی هستند که همه قدرت را برای خود 
می         خواهند و خود را حــق مطلق می دانند. 
عدم رشد و پیشــرفت، درگیری های مداوم، 
تورم و گرانی، جدل هــای بی پایان داخلی و 
خارجی مورد طبع اکثریت جریان های رقیب 
دولت نیز نیســت. لذا اگر دولت پزشکیان با 
پشتوانه ای که از رای مردم دارد و حمایتی که 
مقام رهبری از ایشان داشته اند، هوشمندانه 
عمل کند می تواند از این گردنه به ســلامت 

عبور کند.
وی تصریح کــرد: لازم اســت دولت توجه 
خود را به ســنگ اندازی دشــمنان خارجی 
معطوف کنــد. یادمان نرود ایــران در گذر 
تاریخ دشمنان زیادی داشته است و کماکان 
بســیاری از قدرت ها نمی خواهند این کشور 
و ســرزمین بــه اوج خود برســد. لذا دولت 
پزشــکیان باید هر چه ســریع تر این وفاق 
داخلی را در ســطوح مختلف رقــم بزند و 

بــه کار اصلی اش که بهبــود وضعیت ایران 
و جایگاه جهانی آن بــوده بپردازد. دبیرکل 
حزب اراده ملت گفت: داســتان موضوعاتی 
مشــابه فیلترینگ با مسئله FATF  تفاوت 
زیادی دارد. فیلترینگ فی الذاته و بر اســاس 
مبانی اخلاقی و حقوقی محل اشکال است، از 
این رو باید هرچه سریع تر برای آن تدبیری 
اندیشیده شود. حل آن هم بسیار ساده تر از 

سایر امور است. اما این کافی نیست.
وی افزود: لازم اســت دولت در زمینه بهبود 
معیشــت مــردم کاری کند، ایــن کار نیاز 
بــه ســرمایه گذاری در حوزه کســب و کار 
دارد. ســرمایه گذاری هــم فضای مناســب 
خــود را می طلبــد. لذا اقــدام اصلی دولت 
بایــد بازگرداندن آرامش به فضای کشــور 
باشــد. بخشــی از این کار ملحق شدن به 
کنوانســیون های جهانی نظیر FATF است 
اما اقدامات زیاد دیگری هم باید صورت گیرد. 
کاهش تنش هــای منطقــه ای، بازگرداندن 
اعتماد به جامعه، اصلاح قوانین ضد کسب و 
کار، توجه به معیشت کارگران و کارمندان و 

... بخشی از این پازل بزرگ است.
دولت از مسیر اصلی 

خود منحرف نشود
فرهانچی گفت: چالش هایی رخ داده در شروع 
بــع کار دولت چهاردهم، خــاص این دولت 
نبوده اســت. خاورمیانه آبستن چالش های 
این چنینی اســت و ایــن موضوع اختصاص 
به امروز و دیروز نــدارد. ما مدام درگیر این 
چالش ها هستیم. مهم این است که در میان 
تمام این چالش ها مسیر اصلی را پیدا کنیم 
و آن را دنبال کنیم. من مدعی نیســتم که 
مسیر اصلی را می دانم اما در این رابطه نقطه 
نظراتی دارم که بعضی از آنها ممکن اســت 
با دیدگاه دولت متفاوت باشــد ولی در اینجا 
نه از دید خودم بلکه از دید رئیس جمهور به 
مسئله نگاه می کنم و بررسی می کنم که آیا 

در مسیر مناسب هستیم یا نه؟
وی گفت: ریاســت محترم جمهور با شــعار 
برای ایــران، وفاق و صدای بــی صدایان به 
میدان آمد. در این راســتا ایشــان مسیری 
را طراحــی کرد که گرچه هنــوز در ابتدای 
آن هســتیم، ولــی در همان ابتــدای امر با 
پیچیدگی هایی روبرو بوده اســت. از دولت 
انتظار می رفت که در انتصابات خویش توجه 
بیشــتری به زنان، جوانــان، اقلیت ها، اقوام 
و در یک کلام بی صدایان داشــته باشــد. بر 
بومی گزینی خصوصا در حیطه اســتانداران، 
فرمانداران و رؤســای دانشگاه ها اصرار کند. 
طیف های وسیع تری از شهروندان را درگیر 
امور دولتی کند و چهره های کمتر شناخته 
شــده و دیده شــده را به بازی دعوت کند. 
دولت می توانســت در انتصابات خود فرآیند 
تبعیــض مثبت نســبت به زنــان و جوانان 
را اعمال کند و شــروطی را برای مسئولین 
قرار دهد که تحقق بخش شعارهای ریاست 
جمهور باشد. البته دولت در ابتدای راه است 
و هنوز فرصت خوبی تا پایان سال در اختیار 
دارد که این مسیر را پی بگیرد. مهم این است 
که از مســیر اصلی منحرف نشود و بر عهد 

خویش با مردم بماند.

اصلی  انگیزه  گفت:   قضائیه  قوه  رئیس 
و هدف غایی از تشــکیل دادگاه های 
صلح، اشاعه فرهنگ صلح و سازش در 
جامعه و نهادینه کردن این فرهنگ در 
دعاوی و همچنین کم کردن هزینه ها و 
تقلیل مشکلات برای مردم و خودِ قوه 

قضائیه است.
به گزارش ایلنا، به گزارش مرکز رسانه قوه 
قضائیه، حجت الاسلام محسنی اژه ای دیروز 
دوشنبه طی سخنانی در نشست شورای عالی 
قوه قضائیه، ضمن تســلیت سالروز رحلت 
جانســوز حضرت فاطمــه معصومه )س( با 
اشاره به سفر اخیر محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی به لبنان در میانه ی 
تجاوزات وحشیانه رژیم سفاک صهیونیستی 
به این کشور، بیان داشت: از اقدام به موقع، 
شــجاعانه و مدبرانه رئیس مجلس شورای 
اســلامی در سفر به بیروت و حضور وی در 
محل هایی که بواسطه حملات موشکی رژیم 
صهیونیستی، آســیب دیده بود و همچنین 
دیدار هایی که با مقامات لبنانی داشــتند و 
حمایت بی دریغ و مجدد جمهوری اسلامی 
ایران را به آن ها اعلام کردند، تقدیر و تشکر 

دارم.
رئیس عدلیه با اشاره به تهدیدات سردمداران 
جنایتــکار رژیم صهیونیســتی گفت: همه 
مردم و مسئولان و اصحاب رسانه و صاحبان 
تریبون در داخل کشــور باید بسیار مراقب 
عملیات روانی دشــمن صهیونیستی باشند 
و القائــات و فریبکاری های رســانه ای آنها، 
کوچکترین اثری را نباید در رفتار و مواضع 
ما داشــته باشــد. در فضای فعلی، دشمن 
بســیار به جنگ روانی و رسانه ای دلخوش 

کرده است.
قاضی القضات در ادامه نشست امروز با اشاره 
به مقوله بســیار مهم صیانت از حقوق عامه 
و یکی از مصادیق بــارز آن یعنی حفاظت 
از محیط زیســت و ســلامت مردم، گفت: 
حفاظت از محیط زیســت و سلامت مردم 
یکی از مصادیق و شؤون بسیار مهمِ صیانت 
از حقوق عامه است و دستگاه قضایی به این 
مهم، عنایت و اهتمام ویژه ای دارد؛ با توجه 
به در پیش بودن فصل سرما و مقوله آلودگی 
هوا، بایــد در این خصــوص پیگیری های 
مستمر از مســئولان و دستگاه های ذیربط 
بــه عمل آید. یکی از مقولاتــی که در این 

حــوزه، دســتگاه قضایــی ورود و پیگیری 
آلایندگی  عوارض  پرداخت  داشت، موضوعِ 
توســط بنگاه های ایجادکننده آلایندگی و 
صرف آن عوارض در مقاصد مشخص قانونی 
بود. در دو اســتان خوزســتان و بوشهر، در 
انجام این مهم، توفیقاتی خوبی حاصل شده 
اســت؛ این موضوع باید توسعه و بسط پیدا 
کند و دادســتان کل و ســازمان بازرسی و 
دادستان های سراســر کشور باید مجدانه و 
مســتمر، موضوعِ رفع آلایندگی بنگاه ها و 
اخذ عوارض آلایندگی از آن ها را در راستای 
حفاظت از سلامت مردم و کمک به توسعه 
و پیشرفت اســتانِ محلِ استقرار بنگاه های 

مزبور، پیگیری نمایند.
رئیــس قوه قضائیــه افزود: یکــی دیگر از 
مصادیــق مهــم صیانت از حقــوق عامه و 
حفظ و حراست از محیط زیست و سلامت 
مردم، مقولــه ی تکمیل پروژه های فاضلاب 
شــهری و ایجاد تصفیه خانه های مرتبط و 
جلوگیــری از ورود فاضلاب صنایع به دریا 
است؛ در این رابطه نیز اقدامات مطلوبی در 
استان هرمزگان با ورود دادگستری و اعمال 
فرآینــد نظارت بــر پروژه، صــورت گرفته 
است که بدین واســطه باید از دادگستری 
هرمزگان تقدیــر به عمل آورد؛ در ســایر 
استان ها بویژه استان های شمالی و جنوبی 
نیز که در مجاورت ســاحل دریا هســتند، 
اقدامــات اثرگذاری در ایــن زمینه با ورود 
و نظارت دادگســتری های مربوطه صورت 

پذیرفته است.
حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای 
در ادامــه نشســت با اشــاره بــه اقدامات 
فوق العاده ای که در قوه قضائیه برای استقرار 
و پیشــبرد امور مرتبط با دادگاه های صلح 
صورت گرفته است، اظهار کرد: در راستای 
اجرای قانون جدید شــورای حل اختلاف و 
تشکیل دادگاه های صلح، اقداماتی جهادی 
در دســتگاه قضا صورت پذیرفته است و از 
بیش از ۲ هزار ابــلاغ قضایی که باید برای 
قضات دادگاه های صلح صادر شود، تاکنون 
بالغ بر ۱۵۰۰ ابلاغ صادر شــده اســت؛ در 
برخــی از دادگســتری ها نیــز فرآیند های 
مرتبط با اســتقرار دادگاه های صلح صورت 
پذیرفته و در دادگســتری ها دیگر، امورات 
مربــوط بــه این امــر در حال اجراســت. 
علی ایحــال تاکید داریم که کارگروه تعیین 

شده در این رابطه با همکاری مرکز توسعه 
حل اختلاف، اقدامات ناظر بر اســتقرار هر 
چه ســریع تر دادگاه های صلح در سراســر 
کشــور و موضوعات مرتبط با ایــن امر از 
جمله صــدور ابلاغ های قضایــی و اجرایی 
شــدن آیین نامه های مرتبــط را تا حصول 
نتیجه نهایی پیگیــری کنند. ایضاً بار دیگر 
تاکیــد داریم که انگیزه اصلی و هدف غایی 
از تشکیل دادگاه های صلح، اشاعه فرهنگ 
صلح و ســازش در جامعه و نهادینه کردن 
ایــن فرهنــگ در دعــاوی و همچنین کم 
کردن هزینه ها و تقلیل مشکلات برای مردم 

و خودِ قوه قضائیه است.
رئیس قوه قضائیه با ذکر مصادیقی عینی از 
برخی پرونده های قضایی، به آسیب شناسی 
مقوله ی پرونده هایی پرداخت که بعضاً بیش 
از دو دهــه، همچنــان در مراجــع قضایی 
مربوطه مفتوح اســت و سبب صرف وقت، 
انرژی و هزینه توســط دســتگاه قضایی و 
طرفین پرونده ها می شــود؛ رئیس دستگاه 
قضا مشــخصاً در این زمینه به یک دعوی 
حقوقی میان دو شــریک تاجر اشــاره کرد 
که از ســال ۱۳۸۲ مفتوح است و بواسطه 
دادخواســت های  و  فراوان  کش وقوس های 
زیــادی کــه در آن مطرح شــده، هنوز به 

سرانجام نرسیده است.
قاضی القضــات در همین رابطه گفت: برای 
تعیین تکلیف پرونده ی مورد اشاره و حصول 
نتیجه نهایی در آن، راهکار ها و دســتورات 
مشخصی را صادر کرده ام و تاکیدم خطاب 
به کلیه مســئولان قضایــی مربوطه بویژه 

رؤســای کل دادگســتری ها کــه با چنین 
پرونده هایی مواجه اند، آن اســت که هر چه 
ســریع تر ابتکارات و راهکار هــای قانونی و 
تخصصی را بــرای تعیین تکلیف این قبیل 
پرونده ها که هزینه و وقت و انرژی زیادی از 
دستگاه قضایی و طرفین پرونده ها می گیرد، 

اتخاذ کنند.
قاضی القضــات در ادامه به آسیب شناســی 
مقولــه ی تکثر شــکایات از جانب یک فرد 
علیه دســتگاه های اداری نیز اشــاره کرد و 
در ایــن زمینه با ذکر مصداقی عینی گفت: 
در یکی از اســتان ها، از یک دستگاه اداری 
توسط یک فرد، ۴۰۰ شــکایت طرح شده 
اســت؛ حســب گزارش واصله، در تمامی 
این پرونده ها، این دســتگاهِ مورد شــکایت 
واقع شده، تبرئه شده است؛ اما به هرترتیب، 
وقــت و انرژی از آن هــا و از مرجع قضایی 
این پرونده های  مربوطه برای تعیین تکلیف 
شکایات صرف شده است؛ در این زمینه نیز 
با عنایت به هوشمند شدن اکثر فرآیند های 
رســیدگی قضایــی، باید معــاون اول قوه 
قضائیــه و معاونت راهبــردی و مرکز آمار 
با همکاری و مســاعدت ســایر بخش های 
مربوطــه بویژه بخش هــای نظارتی در قوه 
قضائیه، تدبیری را اتخاذ نمایند تا شاهد این 
نباشــیم که از یک دســتگاه در یک فاصله 
کوتاه، چندین شــکایت از یــک فرد ثبت 
می شــود و سپس مشــخص می گردد این 
شکایات بلاوجه اســت و فقط سبب صرف 
 وقت و انرژی و هزینه توسط دستگاه قضایی 

و دستگاه مربوطه می شود.

دبیرکل حزب اراده ملت:

دولت چهاردهم بر عهد خود با مردم بماند

در نشست شورای  عالی قوه قضائیه مطرح شد

دستور اژه ای برای پیگیری مسائل مرتبط با آلایندگی ها

سـرکار خانم فرزانه بهمرام
رئیس محترم اداره تشخیص و تعرفه برق منطقه قدس

از حســن تدبیر و تلاش موفق شما در امر پاسخگویی به مراجعین، 
کمال تشکر و قدردانی را داریم و از درگاه ایزد منان توفیق روز افزون 

شما را خواستاریم.
جمعی از اهالی منطقه جنت آباد جنوبی و پیامبر غربی

دستور رئیس دیوان عالی کشور به قضات 
درباره پرونده های مهم

رئیس دیوان عالی کشور خطاب به روسای شعب این مرجع قضایی گفت: حتماً 
نســبت به پرونده هایی که از لحاظ امنیتی، سیاسی و اجتماعی مهم است و یا 
مربوط به اشــخاص قابل توجهی است که عموم مردم پیگیر آن هستند، بنده 
را در جریان قرار دهید، چراکه در برخی موارد وکیل یا اصیل پرونده در رابطه 
با آن موضوع در فضای مجازی اظهار نظر می کند و ما باید پاســخگو باشــیم 
درصورتی که اطلاعی از روند رسیدگی نداریم. به گزارش ایسنا به نقل از روابط 
عمومی دیوان عالی کشــور، جلسه روسای شعب دیوان عالی کشور به ریاست 
حجت الاسلام محمدجعفر منتظری برگزار شد. در ابتدای جلسه حجت الاسلام 
سیدکریمی حسینی معاون قضایی دیوان عالی کشور ضمن ارائه گزارشی از آمار 
پرونده ها و روند ارجاع و رسیدگی به پرونده های شعب دیوان عالی و چگونگی 
پیگیری پرونده های نقض شــده در فرجــام خواهی ها نکاتی را مطرح کرد. در 
ادامه حجت الاسلام محمدجعفر منتظری رئیس دیوان عالی کشور ضمن تشکر 
از زحمــات قضات پرتلاش، معمّر و با تجربه دیوان عالی کشــور گفت: برخی 
آمارهایی که معاون قضایی ارائه نمودند تکان دهنده اســت و برخی پرونده ها 
چندین ســال دچار اطاله دادرسی شده اند و نباید مسئولان قضایی و قضات به 
این امر بی تفاوت باشند. رئیس دیوان عالی کشور  در ادامه گفت: حتماً نسبت 
به پرونده هایی که از لحاظ امنیتی، سیاســی و اجتماعی مهم است و یا مربوط 
به اشــخاص قابل توجهی اســت که عموم مردم پیگیر آن هستند، بنده را در 
جریان قرار دهید، چراکه در برخی موارد وکیل یا اصیل پرونده در رابطه با آن 
موضوع در فضای مجازی اظهار نظر می کند و ما باید پاسخگو باشیم درصورتی 
که اطلاعی از روند رســیدگی نداریم و باید این نکته را هم یادآور شد که این 
موضوع نافی استقلال قضات عزیز نیست و به هیچ وجه هدف مداخله ای در امر 

قضا نیست و صرفاً با هدف اقناع و پاسخگویی به افکار عمومی است.

عدلیه


